
موسیقــی
دور تازه اجراهای موسیقی

تعدادی از خوانندگان مطرح موسیقی پاپ ایران 
طی روزهای آینده در حالی تازه ترین کنسرت های 
خود را پیش روی مخاطبان قرار می دهند، که 
برخی از آنها برای اولین بار روی صحنه می روند. 
طی هفته گذشته موضوع نحوه برگزاری کنسرت 
خوانندگان پرطرفدار موسیقی پاپ تبدیل به یکی 
از پرچالش ترین و بحث انگیزترین مباحث مرتبط با 
اجراهای زنده موسیقی در دوران کرونا شده است. 
موضوعی که تهیه کنندگان و تولیدکنندگان آثار 
موسیقایی را بر آن داشته تا دست به اقدامات و 
ابداعات جدیدی در عرصه برگزاری کنسرت ها 
بزنند که در این مدت رسانه ها نیز از دیدگاه های 
مختلف به آن پرداخته اند. اما آنچه در این میان 
مورد توجه قرار گرفته، استقبال مخاطبانی است 
که گویا منتظر بازشدن فضای کنسرت ها در 
پایتخت بودند، کنسرت هایی که گرچه به لحاظ 
محتوایی آنچنان که باید حرفی برای گفتن ندارند 
اما به دلیل توجه صرف تهیه کنندگان برخی از 
خواننده ها به وجوه تجاری، به نظر می آید فعلا 
چالشی برای حضور تماشاگران در ظرفیت های 
تعیین شده برای صندلی سالن ها وجود ندارد و 
درآمدزایی و توجه صرف به مسائل اقتصادی در 
این کنسرت ها حرف اول را می زند. فرآیندی که 
اگرچه در تمام دنیا امری اجتناب ناپذیراست اما 
بدون تردید در کشوری مانند ایران می تواند از وجوه 
مختلف مورد بررسی قرار گیرد. به هر حال این روزها 
تبدیل به یکی از شلوغ ترین روزهای خوانندگان و 
هنرمندان موسیقی به ویژه خوانندگان موسیقی 
پاپ شده است، خوانندگانی که در سالن های 
برگزاری کنسرت در انتظار هوادارانی هستند که 
آثار و قطعات محبوبشان را پیش روی آنها قرار دهند. 
موسیقی هایی که فعلا در دوران کرونایی می تواند 
بخشی از آسیب های روانی و روحی ناشی از اتفاقات 
تلخ دو سال گذشته در حوزه بیماری کووید۱۹ 
را التیام بخشد. یکی دیگر از نکات قابل توجه در 
برگزاری کنسرت ها، حضور تعدادی از خوانندگان 
شناخته شده و خوانندگان تازه کار است که اسامی 
آنها در سامانه های فروش بلیت کنسرت ها به چشم 
می خورد، هنرمندانی که حضورشان در کنسرت ها 
بعد از مدت ها انتشار تک آهنگ در فضای مجازی، 
می تواند برای طرفدارانشان اتفاقی ویژه باشد. آرمین 
زارعی، رضا مریدی، رستاک حلاج، راغب، معین زد، 
سهیل مهرزادگان، سینا درخشنده، دانوش، فرزاد 
فرخ، میثم ابراهیمی، روزبه بمانی، ایوان بند، نیما 
مسیحا، حمید هیراد، محمد علیزاده، گرشا رضایی، 
حامد همایون، امیر عظیمی، مسعود صادقلو، مجید 
رضوی از جمله خوانندگانی هستند که اسامی آنها 
با عنوان »به زودی« در سامانه ها به چشم می خورد، 
هنرمندانی که حضور تعدادی از آنها برای اولین 
می تواند یکی از اتفاقات جالب توجه این روزها باشد.

حمیدرضا نعیمی ۲ اثر نمایشی را برای اجرا 
در مدنظر دارد ولی هنوز هیچکدام از سالن ها 
پاسخی در خصوص نوبت اجرای این آثار 
نداده اند. حمیدرضا نعیمی نمایشنامه نویس 
گفت: در دوران کرونایی و ایام خانه نشینی 
چندین نمایشنامه جدید نوشته ام. برای 
دریافت نوبت اجرا با بنیاد رودکی و همچنین 
تماشاخانه ایرانشهر صحبت هایی داشته ام و 
منتظرم اگر تاریخ اجرا روشن شود، تئاتری 
را روی صحنه ببرم. وی یادآورشد: نمایش 
»فردریک« اثری است که هم مجوز متن و 
هم مجوز اجرا دارد و کاری آماده است که 
متاسفانه به دلیل شرایط کرونایی امکان اجرای 

آن فراهم نشد. 

بدون سالن بودن یعنی 
خانه نشینی

اکتای براهنی کارگردان فیلم سینمایی 
به دلیل  مربوط  حواشی  »پیرپسر« 
پذیرفته نشدن این اثر در جشنواره فیلم فجر 
را رد کرد. اکتای براهنی کارگردان و نویسنده 
فیلم سینمایی »پیرپسر« درباره عدم حضور 
این فیلم در لیست منتشر شده فیلم های 
حاضر در چهلمین جشنواره فیلم فجر عنوان 
کرد: فیلم سینمایی »پیرپسر« به جشنواره 
چهلم فجر نرسید. با طولانی شدن مرحله 
فیلمبرداری عملًا این فیلم امکان حضور در 
جشنواره فجر چهلم را ندارد. وی در واکنش 
به حواشی و شایعه های ایجاد شده درباره 
شرکت نکردن فیلم »پیرپسر« در جشنواره 
گفت: از سوی پروژه »پیرپسر« هیچ نمونه ای 
از صحنه های فیلم و... به دبیرخانه جشنواره 

فیلم فجر ارائه نشده است.

»پیرپسر« در جشنواره 
حضور ندارد

سینمـــا
معاون بین الملل بنیاد فارابی:

ایران برای حضور در جشنواره فیلم 
برلین آماده است

معاون بین الملل بنیاد سینمایی فارابی اعلام کرد: چتر 
سینمای ایران در هفتادودومین جشنواره بین المللی فیلم 
برلین برپا خواهد شد و ایران برای حضور در این رویداد آماده 
است. رائد فریدزاده با اشاره به آخرین وضعیت حضور سینمای 
ایران در بازار فیلم جشنواره برلین اظهارداشت: امسال تصور بر 
این بود که بعداز گذر از شرایط پاندمی کرونا، بتوانیم درخشش 
سینمای ایران در جشنواره فیلم برلین را بعداز این دو سال 
متاثر از کرونا به صورت فیزیکی پیش رو داشته باشیم، اما با 
گسترش امُیکرون؛ کرونا در اروپا و سختگیری های دولت 
آلمان در این زمینه، این احتمال به میان آمد که بازار فیلم 
برلین یا کلا به تعویق افتاده و یا به شیوه دو سال اخیر به 
شکل بازار مجازی برپا شود. البته هنوز چیزی قطعی نشده و 
با توجه به شیوع گسترده این سویه در اروپا باید منتظر اعلام 
رسمی برگزارکنندگان جشنواره و مقامات کشور آلمان در 
این خصوص باشیم. او با اعلام آمادگی بخش بین الملل بنیاد 
سینمایی فارابی برای حضور در بازار مجازی هفتادودومین 
جشنواره بین المللی فیلم برلین گفت: از دو سال پیش، امکان 
حضور سینمای ایران در بازار مجازی جشنواره های اروپایی 
فراهم شده است و بر این اساس، تمام بخش های فعال 
سینمای ما زیرچتر سینمای ایران به صورت مجازی امکان 
فعالیت خواهند داشت. به گفته فریدزاده امسال ۹ نهاد، 
شرکت و موسسه زیرچتر سینمای ایران حضور خواهند داشت 
که همچون سال های گذشته، آثار و محصولات خود را عرضه 
خواهند کرد. رویداد هفتادودومین دوره جشنواره برلین قرار 
است از ۱۰ تا ۲۰ فوریه ۲۰۲۲ در پایتخت آلمان برگزار شود.

بازیگران اصلی سریال حسن فتحی 
سریال »جیران« به کارگردانی حسن فتحی این روزها 
در حال تصویربرداری است و با نزدیک شدن به زمان پخش 
و انتشار پوستر، همه بازیگران اصلی سریال در یک قاب قرار 
گرفتند. »جیران« شانزدهمین سریال حسن فتحی است. 
فیلمنامه »جیران« را احسان جوانمرد و حسن فتحی نوشته اند 
و اسماعیل عفیفه تهیه کنندگی آن را بر عهده دارد. طراحی 
پوستر نیز بر عهده مهدی میرباقری است. بهرام رادان، پریناز 
ایزدیار، امیرحسین فتحی، امیرجعفری، رویا تیموریان، مهدی 
پاکدل، رعنا آزادی ور، ستاره پسیانی، غزل شاکری، سمیرا 
حسن پور، کتانه افشاری نژاد، مرتضی اسماعیل کاشی، هومن 
برق نورد، مهدی کوشکی، فاطمه مسعودی فر، بهناز نازی، 
غلامرضا نیکخواهو...زیزپور، علی اشمند، پرویز بزرگی، رضا 
داودوندی و با حضور مریلا زارعی )در نقش مهدعلیا( بازیگران 

این سریال هستند.
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دبیر سی ونهمین جشنواره فیلم فجر با اشاره به 
تجربه حضور در این رویداد شهادت داد که در انتخاب 
فیلم برای جشنواره، هیچ دخالت و سفارشی صورت 
نمی گیرد. محمدمهدی طباطبایی نژاد درباره حواشی 
انتخاب فیلم های بخش سودای سیمرغ جشنواره 
چهلم گفت: همیشه گلایه هایی از سوی کسانی که 
فیلم شان انتخاب نمی شود وجود دارد. به نظر من 
هر کسی که در هیات انتخاب حضور داشته باشد و 
حتی اگر جمع کثیری هم در انتخاب فیلم ها کمک 
کنند، باز مجبور هستند که تعدادی از فیلم ها را کنار 
بگذارند و برخی را انتخاب کنند. وی ادامه داد: کسانی 
هم که فیلمشان کنار گذاشته شده، طبیعی است که 
نسبت به این موضوع اعتراض داشته باشند. از طرفی 

همیشه در انتخاب فیلم ها ممکن است که تعدادی 
از فیلم ها نزدیک به هم و منتقدان و کارشناسان هم 
نظرات متفاوتی داشته باشند. بالاخره هر جشنواره ای 
هیات انتخابی دارد و این قاعده همه جشنواره هاست 
که یا در طول سال انتخاب گرانی با دبیر همکاری 
کرده و فیلم ها را انتخاب می کنند یا به شیوه امروز 
هیات انتخاب فیلم ها را انتخاب می کنند. پس سلیقه 
هنری آنها ممکن است با سلیقه هنری گروه دیگری 
اختلاف داشته باشد. طباطبایی نژاد عنوان کرد: 
در گروه های هیات انتخاب حرفه ای اختلاف نظرها 
نمی تواند بیش از ۱۰ درصد باشد اما به هر حال ممکن 
است که اختلاف هم وجود داشته باشد. اگر گروه 
دیگری هم حضور داشتند باز این انتقادها وجود 

داشت. بخشی از فرآیند انتخاب، سلیقه حرفه ای 
هیات انتخاب است و زمانی که صحبت از سلیقه به 
میان می آید، انتخاب ها متفاوت می شود. البته منظور 
سلیقه ای است که نگاه حرفه ای در آن دخیل باشد. 
وی اضافه کرد: در همه دوره های جشنواره این اتفاق 
تکرار شده است و گاهی مخالفان صدای رساتری 
داشته اند. البته باید آسیب شناسی کرد. در مواردی 
هم اتفاق افتاده که نقد منتقدان به جا بوده، خطاهایی 
اتفاق افتاده است و در مورد فیلم هایی که بسیار به 
هم نزدیک هستند، طبیعی است که خطاهایی هم 
رخ دهد. طباطبایی نژاد درباره نقدهای مطرح شده 
درباره انتخاب فیلم هایی که محصول ارگان های 
دولتی هستند، گفت: در مورد تولید فیلم های دولتی، 
به عنوان کسی که دبیر جشنواره فیلم فجر بودم، 
می توانم شهادت دهم که در انتخاب این فیلم ها 
هیچ دخالت و سفارشی صورت نمی گیرد. البته در 
مورد انتخاب فیلم های ارزشمند، هیات انتخاب گاه 
مصلحت هایی را در نظر می گیرند. با این حال منظور 
از ارزش، صرفا فیلم های انقلاب و دفاع مقدس نیست 
بلکه فیلم هایی مدنظر است که ارزش محتوایی 
خاصی دارند و ممکن است هیات انتخاب در انتخاب 
۲ فیلمی که در یک رده هستند، این مصلحت را در 
نظر بگیرند که فیلم ارزشی تر انتخاب شود. درواقع 
ممکن است این اتفاق افتاده باشد اما این به معنای 
ضعیف بودن فیلم انتخاب نشده نیست، کمااینکه 
فیلم هایی هم بوده اند که اسپانسر دولتی داشتند و 
هزینه زیادی برای ساخت شان صرف شده بود اما 

چون کیفیت لازم را نداشتند، انتخاب نشدند. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تعامل با اعضای 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی را 
گامی در جهت رفع مشکلات حوزه فرهنگ و هنر 
عنوان و تاکید کرد: با عزم و اراده راسخ و روحیه 
جهادی مصمم به سروسامان دادن اقتصاد فرهنگ 
و هنر هستیم و این مهم را جزو اولویت های اصلی 
خود قرار داده ایم. محمدمهدی اسماعیلی گفت: 
در جلسه با اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس 
گزارشی را از فعالیت های جاری، برنامه های آتی، 
مشکلات و کمبودها ارائه شد. عضو کابینه دولت 
سیزدهم به حضور نماینده اصناف و اتحادیه های 
سینما و بیان مشکلات این صنف اشاره کرد و افزود: 

برگزاری این جلسه قدم بسیار خوبی بود که رئیس 
کمیسیون اقتصادی برداشت تا بتوانیم در سال آتی 
موضوع اقتصاد فرهنگ و هنر را سر و سامان دهیم. 
اسماعیلی تصریح کرد: ایران با این قدمت و جامعه 
هنری بسیار بالا که رتبه ۹ الی ۱۰ تولید فیلم در 
دنیا را در اختیار دارد در بحث تعداد صندلی سینما 
جز کشورهای در رنکینگ پایین جهان قرار داریم. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در ادامه همچنین 
به ارائه پیشنهادبه مجلس شورای اسلامی مبنی 
براینکه در بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۱ امکاناتی 
را در اختیار وزارت فرهنگ قرار دهند از جمله 
تسهیلات با نرخ سود پایین که از اهمیت زیادی 

برخوردار است اشارکرد و اظهارداشت: نیاز است 
اعتباراتی برای حمایت از بخش خصوصی که تمایل 
به ورود در عرصه های هنری و فرهنگی دارند به 
این وزارتخانه تخصیص یابد. عضو کابینه دولت 
سیزدهم تصریح کرد: بنای دولت تصدی گری 
نبوده و رئیس جمهور و هیات دولت طی این مدت 
در سفرهای استانی بالغ بر دو هزار میلیارد تومان 
از منابع سازمان برنامه و بودجه و سایر بخش های 
دولت برای تکمیل زیرساخت ها حوزه فرهنگ 
هزینه کردند. اسماعیلی اظهارکرد: امید است با 
کمک موثر مجلس و کمیسیون اقتصادی تا پایان 
سال ۱۴۰۱ به تعداد هزار سینما در کشور، برسیم. 

وزیر فرهنگ ارشاد اسلامی: 

امیدواریم تا 1۴01 به تعداد 1000 سینما در کشور برسیم

محمدمهدی طباطبایی نژاد: 

انتخاب فیلم های »فجر« سفارشی نیست

گــزارش
دستور امیر کویت برای تشکیل دولت 

نواف احمد جابر الصباح، امیر کویت فرمانی برای تشکیل 
کابینه جدید در این کشور را صادر کرد. نخست وزیر کویت 
هم اسامی کابینه جدیدش را به »نواف احمد جابر الصباح« 
امیر کویت ارائه کرد. رسانه ها همچنین اعلام کرده بودند 
تغییراتی در ساختار دولت از جمله جدایی برق از وزارت 
نفت صورت می گیرد. امیر کویت در ۲۴ ژانویه حکمی را برای 

تعیین مجدد صباح الخالد به عنوان نخست وزیر صادر کرد.
       

رایزنی وزرای دفاع چین و ژاپن 
وزیران دفاع چین و ژاپن در گفت وگویی ویدیویی، بر 
تمایل خود به افزایش روابط و همکاری های سازنده تاکید 
کردند. به گزارش ایسنا، به نقل از وب سایت روزنامه شینهوا، 
در آستانه پنجاهمین سالگرد عادی سازی روابط توکیو و 
پکن، وی.فنگی، وزیر دفاع ملی و از اعضای شورای دولتی 
چین و نوبوکیشی، وزیر دفاع ژاپن در تماسی تصویری با 
یکدیگر گفت وگو کردند. وی فنگی در این تماس گفت، سال 
آینده پنجاهمین سالگرد عادی سازی روابط دیپلماتیک 
چین و ژاپن است و دو طرف باید به توافق های مهم رهبران 
دو کشور پایبند بوده، اعتماد مشترک استراتژیک را تقویت 
کرده، همکاری های برد- برد داشته و مناقشه ها و تفاوت ها 
را به خوبی مدیریت کنند. او همچنین گفت، مقامات دفاعی 
ژاپن و چین باید تبادلات در سطح بالا و تعاملات عملی را 
تقویت، خطرات را مدیریت، از تشدید مناقشه ها جلوگیری 

و همکاری های دفاعی را افزایش دهند.
       

لیر ترکیه 8 درصد سقوط کرد
ارزش پول ملی ترکیه با وجود بهبود در هفته گذشته، 8 
درصد سقوط کرد و به ۱۱.6 لیر در برابر یک دلار رسید. در 
بحبوحه نگرانی سرمایه گذاران در مورد سیاست پولی ترکیه، 
ارزش لیر ترکیه در برابر دلار 8 درصد سقوط کرد. ارزش لیر 
در برابر هر دلار به ۱۱.6 لیر رسید. لیر ترکیه در هفته گذشته 
با مداخله بانک مرکزی این کشور تزریق میلیاردها دلار به بازار 
بیش از 5۰ درصد رشد کرده بود. افزایش ارزش هفته گذشته، 
ارزش لیر ترکیه را به سطح نیمه نوامبر رسانده بود. ارزش لیر 
دوشنبه هفته گذشته، پس از یکماه کاهش به دلیل نگرانی از 
تورم مارپیچ ناشی از کاهش متوالی کاهش نرخ بهره توسط 
رئیس جمهور طیب اردوغان، به پایین ترین سطح تاریخ این 
ارز یعنی ۱8.۴ لیر به ازای هر دلار سقوط کرد. در حال حاضر، 
ارزش لیر 35 درصد کمتر از سطح پایان سال گذشته است. 
اردوغان از طرحی رونمایی کرد که براساس آن خزانه داری 
و بانک مرکزی، خسارت سپرده های تبدیل شده لیر در برابر 
ارزهای خارجی را جبران می کنند و این اقدام جرقه بزرگ ترین 
افزایش روزانه لیر را زد.ت حت فشارهای اردوغان، بانک مرکزی 
ترکیه را از ماه سپتامبر تا ۱۴ درصد پایین آورده است. این 
درحالی است که نرخ تورم این کشور به بالای ۲۱ درصد رسیده 
است. اقتصاددان ها پیش بینی می کنند، نرخ تورم ترکیه در 

سال آینده به علت سقوط ارزش لیر به بالای 3۰ درصد برسد.

 سایه »امُیکرون« 
بر اقتصاد آسیا

پیش تر تصور می شد با کاهش شمار مبتلایان 
به کرونا در منطقه آسیا- اقیانوسیه اقتصاد این 
منطقه از جهان با رونق روبه رو شود، اما با شیوع 
سویه امُیکرون که روزبه روز به شمار مبتلایان 
آن افزوده می شود؛ به نظر می رسد روند رشد 
اقتصادی منطقه همچنان کاهشی باشد.  به 
گزارش ایرنا، کارشناسان معتقدند که همه گیری 
کرونا هزینه های قابل توجهی را بر تمامی بازارهای 
نوظهور و اقتصادهای در حال توسعه تحمیل کرده 
است. اگرچه انتظار می رود فعالیت اقتصادی همه 
مناطق در سال پیش رو )۲۰۲۲( به دلیل کاهش 
نسبی وضعیت همه گیری کرونا افزایش یابد، اما 
روند بهبود به طور قابل توجهی در آسیا با دیگر 
مناطق جهان متفاوت خواهد بود. خبرگزاری 
رویترز در گزارشی نوشت که کسادی صنعت 
گردشگری تایلند سبب افت ارزش دلار شده 
است و این مساله سبب تیره شدن چشم انداز رونق 
اقتصادی در این کشور شده است. آمارها نشان 
می دهد افزایش شمار مبتلایان به سویه امُیکرون 
کرونا مانع از سرمایه گذاری سرمایه گذاران در 
بازار سهام بسیاری از کشورهای آسیایی شده 
است.  همچنین شیوع اُمیکرون سبب کاهش 
ارزش پول ملی در کشورهایی مانند اندونزی و 
فیلیپین شده است. گزارش های خبری نشان 
می دهد واحد پول اندونزی بیش ترین افت را 
در میان کشورهای آسیایی تجربه کرده است. 
در حال حاضر واحد پول بات اندونزی با ۴ دهم 
درصد افت به 33. 55۰ واحد در برابر دلار رسیده 
است. این همه نشان می دهد که روند روز افزایش 
همه گیری سویه جدید کرونا یا همان امُیکرون 
می رود تا یک ضربه اساسی به روند رشد اقتصادی 
بسیاری از کشورهای آسیا و حتی اقیانوسیه 
وارد کند و حتی شاید موجب عقب ماندگی 
اقتصادی برخی دیگر شود. یکی از اصلی ترین 
عوامل تاثیرگذار بر روند رشد اقتصادی کشورهای 
منطقه به واکسیناسیون کرونا نیز مربوط می شود. 
با افزایش واکسیناسیون پیشرفت قابل توجهی 
در روند بازگشت اقتصادها به شرایط عادی به 
ثبت رسیده اما سویه های جدید مانند امُیکرون 
می تواند در این روند اختلال هایی ایجاد کند 
که ظاهرا هم کرده است. گذشته از آن، سرعت 
واکسیناسیون نیز در برخی کشورهای منطقه 
یکسان نبوده و نیست، به رغم آنکه برخی دیگر 
توانسته اند عملکرد قابل قبولی در زمینه پوشش 
واکسن داشته باشند و همین موضوع موجب 
می شود تاثیر منفی سویه جدید کرونا بر اقتصاد 

این کشورها کمتر باشد. 

معاون وزیرخارجه روسیه با اشاره به اهمیت مساله پیشنهادات 
امنیتی و گفت وگو در این باره بین مسکو و واشنگتن، گفت 
که توافق یک روزه در این باره محال و در عین حال به تعویق 
انداختن آن نیز اشتباه است. به گزارش مهر به نقل از تاس، 
»سرگئی ریابکوف« معاون وزیر خارجه روسیه اعلام کرد که 
مذاکرات بین روسیه و آمریکا درباره پیشنهادات تضمین های 
امنیتی مسکو برای ۱۰ ژانویه )۲۰ دی( در شهر ژنو در کشور 
سوئیس برنامه ریزی شده است. ریابکوف همچنین در ادامه و 
با اشاره به اهمیت این مساله افزود: نه دستیابی به یک توافق 
در یک روز ممکن است و نه می توانیم روند را به تعویق بیندازیم 
زیرا این موضوع بسیار فوری و جدی است. معاون وزیر خارجه 
روسیه تاکید کرد که طرف روسی شرایط فعلی در حوزه امنیتی 
را نیازمند انجام اقدامات فوری می داند. وی افزود: به همین دلیل 
است که تلاش های طرف مقابل برای طولانی کردن این روند و 
تبدیل همه اینها به بحث هایی بی پایان و غیره که دور از انتظار 

نبود، از نظر ما به عنوان قماری برای برهم زدن مذاکرات با عواقب 
بعدی تلقی می شود.  خبرگزاری فرانسه در همین رابطه به نقل از 
کاخ سفید گزارش داد که آمریکا و روسیه در ۱۰ ژانویه )۲۰ دی( 
درباره کنترل تسلیحات و وضعیت اوکراین گفت وگو خواهند 
کرد. همچنین خبرگزاری رویترز نیز به نقل از سخنگوی شورای 
امنیت ملی آمریکا گزارش داد که انتظار می رود نشست روسیه و 
ناتو نیز در ۱۲ ژانویه )۲۲ دی( برگزار شود. وزارت خارجه روسیه 
در ۱۷ دسامبر )۲6 آذر( مفاد پیشنهادات تضمین های امنیتی 
مسکو را که به آمریکا و ناتو ارائه کرده بود، منتشر کرد و ریابکوف 
نیز پس از آن گفته بود که غربی ها هرچه سریع تر درباره این 
پیشنهادات پاسخ دهند چرا که وضعیت به شدت بحرانی است. 
پیشنهادات مذکور شامل دادن تضمین های امنیتی از جانب دو 
طرف است که در این باره روسیه مسائلی از جمله گسترش ناتو به 
شرق اروپا و عضویت کشورهایی که از اقمار شوروی سابق بودند 
از جمله اوکراین و گرجستان را به صراحت مطرح و جزو خطوط 

قرمز کرملین برشمرده است. اتحادیه اروپا و آمریکا، روسیه را به 
تجمع نیروها در مرز با اوکراین متهم کرده اند و همراه با کی یف 
ادعا می کنند که مسکو مشغول آماده شدن برای تهاجم است. 
روسیه اما می گوید که این حق را دارد که نظامیانش را در داخل 
خاک خود، به هر کجا که می خواهد جابه جا کند. روابط روسیه و 
اوکراین پس از کودتای سال ۲۰۱۴ در کی یف و پس از آن الحاق 
شبه جزیره کریمه به روسیه تنش آلوده شد و در چند وقت اخیر 

نیز این تنش ها به اوج خود رسیده است. 

سرگئی ریابکوف: 

 مسائل امنیتی در یک جلسه حل نمی شود

جهــــان 
کوتـــاه

نشست مهم حزب حاکم کره شمالی با حضور رهبر این کشور 
برگزار شد و کارشناسان احتمال می دهند که مانند گذشته 
تصمیم های مهم نظامی و سیاسی از این نشست حاصل شود. به 
گزارش فارس، رسانه های دولتی کره شمالی )سه شنبه( گزارش 
دادند، »کیم جونگ اون« رهبر کره شمالی در هفته جاری یک 
نشست کلیدی حزب حاکم را برگزار کرد، مجمعی که وی برای 
اعلام سیاست های مهم سال نو از آن استفاده کرده بود. خبرگزاری 
»رویترز« به نقل از رسانه دولتی کره شمالی )KCNA( نوشت: 
»چهارمین نشست عمومی هشتمین کمیته مرکزی حزب کارگران 
کره شمالی روز دوشنبه تشکیل شد.« براساس این گزارش، 
گردهمایی مقامات حزبی و دولتی کره شمالی در حالی برگزار 
می شود که کره شمالی با بحران های اقتصادی مضاعف ناشی از 
قرنطینه ضد همه گیری کرونا، تحریم های بین المللی به دلیل برنامه 
هسته ای نظامی و بلایای طبیعی دست و پنجه نرم می کند. به 

نوشته رویترز، این جلسه عمومی برای بررسی اجرای سیاست های 
اصلی حزب و دولت کره شمالی برای سال ۲۰۲۱ برگزار شد و در 
این نشست همچنین درباره سیاست های استراتژیک و تاکتیکی 
و گام های عملی برای »هدایت پویای مبارزات حزب و مردم برای 

آغاز دوره جدیدی از توسعه ساختار سوسیالیستی به مرحله بعدی 
پیروزی« بحث و تصمیم گیری خواهد شد. »کیم« در گذشته بارها 
در نشست های آستانه سال نو، اغلب سیاست های مهم کره شمالی 
را اعلام کرده است، برای نمونه در سال ۲۰۱8 اعزام تیم کره شمالی 
به بازی های المپیک زمستانی در کره جنوبی را اعلام کرد و در سال 
۲۰۱۹ نیز در مورد تمایل خود برای ادامه مذاکرات با آمریکا در آن 
زمان صحبت کرد. یک وب سایت مستقر در سئول با نام »انِ کِی نیوز« 
که بر کره شمالی نظارت می کند، درباره این نشست توضیح داد: 
»کیم در گذشته از سخنرانی های مربوط به تعطیلات سال نو 
برای ایجاد پیش فرض های دوستانه با ایالات متحده و کره جنوبی 
و همچنین برای افشای پیشرفت های تسلیحات هسته ای و دیگر 
برنامه های نظامی استفاده کرده است.« رهبر کره شمالی پیش از این 
نیز طی پیامی برای »لی جین جون« سفیر چین در پیونگ یانگ، 
درباره »اوج گیری تازه« در روابط دو کشور ابراز خرسندی کرده بود. 

»کیم جونگ اون« در نشست مهم حزب حاکم شرکت کرد

رئیس جمهوری سابق تونس پس از صدور حکم غیابی 
دادگاه برای چهار سال حبس از رویکرد خود در مرحله آتی و 
تصوراتش از تحولات وقایع در این کشور سخن گفت. منصف 
المرزوقی، رئیس جمهور سابق تونس خاطرنشان کرد، منتظر 
اشاره رهبران میدانی قبل از بازگشت به این کشور برای مقابله 

با کودتای قیس سعید است. وی همچنین تصریح کرد که 
در حال حاضر گزینه ای در مقابل او جز بازگشت به فعالیت 
سیاسی به خاطر سرنگونی کودتا و تلاش و فعالیت برای 
بازگرداندن انقلاب به مسیر خود وجود ندارد. المرزوقی پس 
از برگزاری انتخابات ریاست جمهوری که در ماه نوامبر ۲۰۱۹ 
برگزار شد، از دوری گزیدن خود از فعالیت سیاسی خبر داد. 
رئیس جمهوری سابق تونس ضمن اشاره به بحران کنونی 
کشورش از زمان اتخاذ تصمیمات فوق العاده قیس سعید 
در ۲5 ژوئیه و اقدامات پس از آن، از نقشه راه مورد نیاز برای 

حل این بحران سخن گفت. وی نسبت به وجود تصمیمات 
منطقه ای و بین المللی برای شکست تمامی انقلاب های بهار 
عربی هشدار داد. پیش تر دادگاه تونس به شکل غیابی، منصف 
المرزوقی را به اتهام اقدام علیه امنیت تونس، به چهار سال 
حبس با اجرای فوری محکوم کرد. قوه قضائیه تونس در اواسط 
اکتبر گذشته و پس از اظهارات جنجالی المرزوقی و اعتراف او 
به تلاش برای به شکست کشاندن اجلاس سران فرانکوفونی 
)که قرار بود در تونس برگزار شود(، دستور اجرای تحقیقات 

در مورد او را صادر کرد. 

منصف المرزوقی: 

 برای مقابله با کودتا، به سیاست برمی گردم


